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Møde den: 07.02.2017 

1443-240 (Vært: Jesper) 

VEST båndmøde 

 

Deltagere: Jesper Sølund Hansen (ordfører/AR), Lisette Prins (HE), Anne 

Christine Teglborg (AU UDD), Michael Mejlgaard Udby (BSS) og Esben Høj-

bjerre Larsen (koordinator) 

Afbud: Eva Kvistgaard Arent (ST) 

Gæster: Lena Pradhan (AR) og Damian Goldberg (HE) fra Trivselsgruppen 

medvirker under pkt. 1 

  

DAGSORDEN 

 

Punkt 1 Status: Trivselsgruppen (30 min) 

Beskrivelse v/Lena og Damian 

 

Aktuel status og kommende initiativer. 

 

Referat På basis af fremsendte statusnotat redegjorde Lena og Damian 

for trivselsgruppens resultater og udviklingsønsker. Lena fortal-

te, at overgang til drift så småt er i gang. Gruppen har på VEST-

kurset i november fornemmet, at der er fin overensstemmelse 

mellem de aktuelle temaer i vejledningen og den retning, som 

trivselsportalen er på vej i. I tilgift ønsker trivselsgruppen VEST-

båndets accept af de kommende initiativer.  

Damian oplyste, at gruppen gerne vil fokusere mere på ressour-

cestærke studerende, hvilket kræver arbejde med teksterne. Der-

til supplerede Lena, at sitet pt. mest appellerer til de allermest 

ressourcesvage studerende. Af den grund vil man sætte mere fo-

kus på optimering af studieliv og studieteknikker. Damian un-

derstregede, at gruppen tilstræber et ærligt billede af studielivet. 

 

Det er vigtigt at tune sig ind på de unges sprogbrug og tænke en 

større grad af brugerinvolvering, eksempelvis ved en udbygning 

af samarbejdet med yourniversity.  Det kunne fx være interessant 

at høre, hvilke råd de studerende har til bekæmpelse af stress.  

De studerende er ikke vilde med ordet trivsel.  Forskellige mod-

forslag har været på banen ”Styrk studielivet”, ”Tabu” osv. 

 

Anne: Der er en masse godt indhold på sitet, men linket til de 

studerende er måske en anelse for kedeligt. Et mere friskt præg 

ville gøre sitet mere attraktivt. I forlængelse af denne tankegang 

giver det god mening, at trivselsgruppen kobler sig på den udvik-
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ling af film, som er i gang flere forskellige steder i VEST-

enhederne. 

 

Michael spurgte til, hvad der ligger først for? Lena oplyste, at  der 

afholdes workshop med studenterambassadører i uge 12-13, hvor 

der tænke kreativt og kommes med input.   

 

Båndet var åben overfor de udviklingsmuligheder, som gruppen 

har ridset op. Man henstillede dog til, at gruppen i første omgang 

går i dybden med et enkelt tema eller to. Vær opmærksomme, 

når der i perioder er fokus på et bestemt emne i AU-kredse eller i 

dagspressen. Hvis man kan finde et godt alternativ til ”trivsel”, 

hilser båndet også en navneændring velkommen. Det kan også 

sagtens lade sig gøre at koble en grafiker på i mindre omfang. 

 

Jesper tilføjede, at båndet gerne vil se data på brugen af siden. 

Det er vigtigt med et fokus på, hvilke besøgende vi har, og hvad 

de bruger sitet til.  

 

Punkt 2 Til orientering (10 min) 

Beskrivelse Fast punkt. 

 

 Ny politisk aftale om uddannelsesloft. 

 

Referat  Nye bekendtgørelser i anledning af revideret uddannelsesloft.  

 Studenterrådet inviteret på båndmøde den 7. marts. 

 Jesper holder møde med studenterrådgivningen med henblik 

på afholdelse af workshop slut marts/start april. 

 

Punkt 3 Drøftelse: Integration af tilvalg på bachelor.au.dk og 

kandidat.au.dk 

Beskrivelse v/Anne 

 

Der foreslås en integration af al tilvalgs-info i bachelor- og kan-

didatguiderne for at styrke indgangen til tilvalg og fremtidssikre 

indhold. 

 

Bilag: Beskrivelse ligger i mødemappen 

Referat Esben fremlagde begrundelserne for integrationen og skitserede 

de foreslåede ændringer. Kort opsummeret forbliver indholdet 

det samme, og søgemuligheden bevares i sin nuværende form. 
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Båndet godkendte integrationen. 

 

Punkt 4 Drøftelse: Vejledning om supplering til kandidat 

Beskrivelse v/Anne 

 

Hvad er mulighederne for vejledning til valg af relevante valgfag 

eller suppleringsfag med henblik på at opfylde adgangskravene 

til en bestemt kandidatuddannelse? 

 

Bilag: Notat ligger i mødemappen 

Referat Fakulteterne er forskellige på dette punkt. 

 

Michael har lavet en tegning med forslag til de forskellige ar-

bejdsgange til SNUK-båndet, som vil blive delt med VEST, når 

oplægget er godkendt.  

 

Lisette vurderede ikke, at spørgsmålet har relevans for HE’s kan-

didatuddannelser. 

 

På AR har man besluttet ikke at give mulighed for supplering ef-

ter bachelor, da der allerede er dimensioneret massivt. 

 

Båndet aftalte, at mulighederne – eller mangel på samme – skal 

beskrives nøjagtigt og være tilgængelig på web. Anne vil gerne 

holdes orienteret om, hvad man når frem til på fakulteterne. 

Punkt 5 Drøftelse: Projektskitser fra VEST-kursus 

Beskrivelse v/Jesper 

 

Udsat fra forrige møde. 

 

Behandling af de foreslåede projekter. 

 

Bilag: Materiale findes via følgende sti: FA_VEST-baand → 

Kursus E16 → Seminar i Horsens → Workshop materiale 

Referat Jesper har lavet en liste over grupperne. Anne spurgte om denne 

liste kan udbygges med, hvad der foreligger af konkrete forslag, 

herunder hvad status er på materialet, og om der skal der arbej-

des videre med det. Desuden er det vigtigt at få afklaret, om no-

get afventer beslutning fra VEST-ledernes side. 

 

Jesper oplyste, at man i hans afdeling arbejder videre med nogle 
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af emnerne. Esben udbygger listen, så de øvrige enheder ligele-

des kan bruge den til at samle op lokalt. 

 

Punkt 6 Drøftelse: Udvikling af årshjul + forslag til temaer 

Beskrivelse v/Jesper og Esben 

 

Input og kvalificering af årshjul-udkast.  

 

Bilag: Årshjulet ligger i mødemappen 

Referat Båndet godkendte årshjulet, og Esben opfordrede til, at bånd-

medlemmerne kommer med input hertil. Det blev foreslået at af-

sætte tid til en årlig idéudvikling af temaer med henblik på an-

søgning om strategiske eller SMU-midler. Det kunne ligge i fx ja-

nuar/første kvartal. 

 

Lisette fremhævede, at det kunne være relevant at udtænke et 

projekt, der bidrog til at styrke samarbejdet med undervisere og 

VIP. 

 

Båndet afsætter et kvarter på næste møde til at fortsætte tema-

snakken. 

  

Punkt 7 Evt. 

Beskrivelse Bordet rundt. 

Referat Anne: 

Uddannelsesgruppen har fundet på en idé til et temaarrange-

ment: ”Hvordan laver du god rekrutteringsvejledning?” Tanken 

er at udbyde det i maj. Båndet nikkede til ideen, men finder, at 

der i første omgang skal afholdes stresshåndteringskursus 

(april/maj). Temaarrangementet planlægges til afholdelse i sep-

tember. 

 

Der er møde i styregruppen for studiepraktik d.d. På dagsorde-

nen er et forslag om at skære arrangementet ned til 2 dage (2 x 2 

dage) eller bruge den tredje dag til at præsentere beslægtede ud-

dannelser. Anne ønskede båndets holdning til at gøre det et 2-

dages arrangement? Michael påpegede, at nogle uddannelser har 

svært ved at udfylde tre dage. Det synspunkt tilsluttede Jesper sig 

og tilføjede, at ressourcerne er knappe i forhold til at afvikle ar-

rangementerne. På ARTS har man fx allerede store udfordringer 
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Kommende dagsordenspunkter: 

Evaluering af kandidatdag 

Møde med Studenterrådet (7. marts) 

Arbejdsgrupper 

 

Kommende møder: 

 

Dato Tid Sted 

22.02.2017 11-12 1443-313 (Esben) 

07.03.2017 10-12 1445-031 (Anne) 

 

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

 

med at finde lokaler. Lisette foreslog, at en løsning kunne være, 

at uddannelserne har frit slag, om de ønsker 2 eller 3 dage. Bån-

det gjorde opmærksom på, at det i virkeligheden nok er et 

spørgsmål der skal i uddannelsesudvalget til afklaring.  

 


